
Miskolc Megyei Jogú Város 
Roma Nemzetiségi Önkormányzata

JK. 271.022-43/2015.

JEGYZŐKÖNYV

Készült: Miskolc Megyei Jogú Város Roma Nemzetiségi Önkormányzatának 2015. december 02.
napján 16.00 órai kezdettel megtartott közmeghallgatásán, a Polgármesteri Hivatal Hunyadi u. 2.
szám alatti Közgyűlési Termében.

Jelen vannak: Váradi Gábor elnök, Gulyás Ferenc elnök-helyettes, Lakatos Ernő testületi tag

Távol van: Botos Ferenc testületi tag

Miskolc Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatal részéről:
Dr. Tanner Éva jogi ügyintéző, Csapó Andrásné pénzügyi ügyintéző, Sipos Melinda önkormányzati
ügyintéző, Kublik Ferencné szociális csoportvezető, Simkó Erika szociális ügyintéző

Meghívottként:
Dr.  Schweickhardt  Gyula  polgármesteri  biztos,  Dr.  Bogyay  Ferenc  rendőr  ezredes
kapitányságvezető  Miskolc  Városi  Rendőrkapitányság,  Kucsinka  Tamás  Borsod-Abaúj-Zemplén
Megyei Rendőr-főkapitányság Közrendvédelmi Osztály

Megjelentek: a mellékelt jelenléti ív szerint

Váradi Gábor elnök: Megállapítja, hogy a Testület négy képviselőjéből három az ülésen jelen van,
a Testület határozatképes, megnyitja a közmeghallgatást.
Kéri, hogy szavazzanak a jegyzőkönyvvezető, valamint a jegyzőkönyv-hitelesítő személyéről.
Jegyzőkönyvvezetőnek Sipos Melindát, jegyzőkönyv-hitelesítőnek Gulyás Ferenc elnök-helyettest
javasolja megválasztani.

A Testület a javaslatot 3 igen szavazattal elfogadta és megbízza Sipos
Melindát  a  jegyzőkönyvvezetői,  Gulyás  Ferencet  a  jegyzőkönyv-
hitelesítői feladatok ellátásával.

Váradi Gábor elnök: Köszönti a megjelenteket. Elmondja, hogy a közmeghallgatást minden évben
legalább egy alkalommal meg kell tartani, hogy eleget tegyenek a jogszabályokban foglaltaknak. A
közmeghallgatás meghívója és közérdekű közleménye a helyben szokásos módon meghirdetésre
került.
Kéri  szavazzanak  arról,  hogy  a  mai  testületi  ülésen  –  a  meghívó  szerinti  –  közmeghallgatást
tartanak.

A Testület 3 igen szavazattal az ülés napirendjét a meghívóban foglaltak
szerint állapította meg.

Váradi Gábor elnök:  Köszöntője után rövid értékelést tart a Roma Nemzetiségi Önkormányzat
2015.  évi  tevékenységéről.  Elsősorban  mindenkinek  köszöni  a  munkáját  és  a  segítő
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közreműködését, mellyel a Roma Nemzetiségi Önkormányzat munkáját segítették.
A  tavalyi  év  összefoglalójaként  elmondja,  hogy  2015.  január  4-én  tartották  a  Karácsonyi
Gyertyaláng  2014.  évi  rendezvény  utolsó  ételosztását.  Megjegyzi,  hogy  a  rendezvénysorozat
nagyon sikeres volt, több mint 2000 adag ételt és 100 zsák adományt osztottak ki a rászorulóknak.
Február  23-án  a  tatárszentgyörgyi  áldozatokról  emlékeztek  meg.  A miskolci  cigányság  mély
megrendüléssel adózik évről-évre az elhunytak emléke előtt. Március 15-én demonstrációt tartottak
a Számozott utcákban tervezett kilakoltatások ellen. Március 21-én került megrendezésre a „Séta a
rasszizmus  ellen”  az  Antirasszista  Világnap  alkalmából.  A  rendezvény  célja,  hogy  a
diszkriminációmentes szemléletmód egyre szélesebb körben elterjedjen. Április 8. a Roma Kultúra
Világnapja.  Ebben  az  évben  rendhagyó  módon  ünnepelték  meg  ezt  a  jeles  napot.  A szervezet
irodájában egy roma mesterségekből álló és egy roma származású hősöket, művészeket bemutató
kiállítást  szervezetek.  Május  1-jén  került  megrendezésre  az  Avasi  Roma  Majális,  egymás
elfogadásának jegyében. A Roma Nemzetiségi Önkormányzat hagyományteremtő célját folytatta,
harmadik alkalommal rendezték meg az eseményt. 2015. június és július hónapban szervezték a a
Tiszalöki  Fiesta  Farm  Esélynövelő  nyári  tábort.  Két  turnusban  97  gyermeket  táboroztattak.
Hangsúlyozza,  hogy a  fiatalok  kiválasztása  itt  is  és  minden  más,  a  Roma Önkormányzat  által
szervezett  rendezvényen  az  intézmények  javaslata  alapján  történik.  Szeptember  hónapban
elindítottak egy műhelymegbeszélést. Ide várták azokat a miskolci vezetőket, akik részt vállalnak a
miskolci „telepfelszámolásban”. A meghívottak sajnos nem vettek részt a rendezvényen, így nem
kaptak azóta sem érdemi választ feltett kérdéseikre. Szeptemberben még Máriapócsra szerveztek
zarándoklatot,  melyen  közel  300  fő  vett  részt,  mindannyian  Miskolc,  többnyire  romák  lakta
nyomortelepeiről.  November  3-a  a  roma  emberek  sérelmére  elkövetett  gyilkosságsorozat
emléknapja, melyet 2010. évben nyilvánítottak hivatalosan azzá. Fontosnak tartják, hogy minden
roma és nem roma ember álljon meg egy pillanatra ezen a napon és emlékezzen az elhunytakra.
Idén decemberben ismét megrendezésre kerül a Karácsonyi Gyertyaláng 2015. Ezzel egy időben
megnyitották az  adománygyűjtő pontot  is  a  Király utca  10.  szám alatt.  December  15-től  pedig
megkezdődik  az  ételosztás  az  Újgyőri  főtéren,  amely  2016.  január  16-ig  tart.  Kiírtak  egy rajz
pályázatot  is,  „Ha  a  karácsonyi  álom valóra  válna”  címmel.  December  21-én  egy  rendezvény
keretében  200-250  roma  gyermek  kap  ajándékot  az  adományokból.  Végezetül  elmondja,  hogy
mindenki nagyon várta már a december 1-jét, a kilakoltatási moratórium kezdetét. Egy pár hónap
engedményt kaptak az érintettek. 
A Roma Nemzetiségi  Önkormányzat  feladata,  hogy még inkább erősítse  Miskolc  Megyei  Jogú
Város  Önkormányzatával  azt  a  partneri  kapcsolatot,  ami  az  elmúlt  másfél  évben  sajnos  nem
sikerült.  Ez  elsősorban  nem  a  helyi  Roma  Nemzetiségi  Önkormányzat  hibája.  Hiányolják  az
információáramlást,  a gördülékeny kommunikációt.  Minden olyan dologban partnerséget  tudnak
vállalni, amely a lakosság érdekeit maximálisan kiszolgálja. 
Az évértékelés után a közmeghallgatással kapcsolatban elmondja, hogy közérdekű kérdéseket lehet
elmondani 2 percben összefoglalva. 
Megadja a szót az első felszólalónak. 

Serki Istvánné: A kilakoltatásokkal kapcsolatban felveti, hogy mi lesz a kilakoltatottakkal. Saját
példájából  kiindulva,  minden  papírja  rendben  van,  fizette  a  lakbért,  határozatlan  idejű  bérleti
szerződése  van,  de  így  sem érzi  biztonságban  a  lakhatását.  Választ  kér  arra,  hogy mi  várható
konkrétan.

Nagy Elvira: A MIK Zrt. igazgatójához intézi kérdését. Lejárt a lakásuk bérleti szerződése 2015.
november 30. napján. A rezsiköltségekkel nincs elmaradása, mégis kapott felszólítást, hogy hagyja
el a lakást. Három kiskorú gyermeke van, nincs hol lakniuk. 
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Rácz  Béla:  Véleménye  szerint  másfél  éve  nem lehet  tudni,  hogy  mi  lesz  a  telepfelszámolási
program kimenetele a bérlők vonatkozásában. Az aktuális kérdés az, hogy mi lesz a határozott idejű
bérleti szerződések lejártát követően. Álláspontja szerint a helyi rendeletben még mindig van olyan
pont,  mely  hátrányosan  megkülönbözteti  a  Számozott  utcákban  élőket.  A  telepfelszámolás
keretében megpróbálják megoldani az ottani bérlőknek a lakhatási problémáját, ugyanakkor a lejárt
bérleti szerződések vonatkozásában lakáskiürítési pereket indít a város. Kérdésként veti fel, mi lesz
azokkal a családokkal, akiknek már lejárt, vagy jövő év elején jár le a bérleti szerződése, a város
milyen módon kívánja megoldani ezeknek az embereknek a lakhatási helyzetét.

Olajos Istvánné: Kérdésként teszi fel, hogy a határozatlan idejű bérleti szerződéssel rendelkezőket,
akiknek nincs semmilyen tartozása, hova fogják költöztetni.

Horváth Béla:  A Városgazda Kft.-hez intézi kérdését a közfoglalkoztatottak kapcsán. Nem érti,
hogy miért  alkalmazási  feltétel  a  tesztírás.  A romák között  van olyan ember,  aki  nem tud írni,
azonban csak  ez  a  munkalehetőség  van a  számukra.  A továbbiakban még a közvilágításra  tesz
panaszt. Négy órakor már sötét van és a Számozott utcákban, ahol összesen két lámpaoszlop van.
Ezt már többször bejelentették. 

Váradi Gábor elnök: Megerősíti, hogy a Számozott utcákban élők már több alkalommal fordultak
a Roma Nemzetiségi Önkormányzathoz is, hogy segítsenek a közvilágítás megoldásában. 

Horváth-Nagy Ilona: Elmondja, hogy 10 éve lakik itt, nagyon sok problémával küzdenek, de a
legnagyobb gond a gyermekek reggeli iskolába menetele. Nagyon ritkán jár a busz, így nem érnek
be  időben  az  iskolába.  A közvilágítással  kapcsolatban  elmondja,  hogy a  bevezető  utakon  csak
minden harmadik lámpa világít. Még egy problémát említ, hogy 10 év alatt nem tudták elérni, hogy
a Lackó tanyára egy közkutat kiépítsenek. Itt körülbelül 200 ember lakik, akik a tűzcsapról tudják
csak a vizet hordani, ez azonban szabálysértésnek számít. 

Adu Árpád: Hozzászólásában elmondja, hogy úgy hallották, hogy jövő év márciusában értesítik a
Víkend-telepen  lakókat  a  terület  bontásával  kapcsolatban.  Tudni  szeretnék  mi  a  célja  a
városvezetésnek  a  Víkend-teleppel.  Az  ott  élők  között  többeknek  jelent  problémát,  hogy
megvásárolta ugyan az ingatlant, de gyermekét, élettársát már nem tudja arra a lakcímre bejelenteni,
mert az adás-vételi szerződés kézzel íródott. Ezt pedig nem fogadják el. A korábbi tulajdonosok
pedig kiöregedtek, meghaltak. Mi a megoldás erre a problémára? További probléma még, hogy a
gyerekek több kilométert gyalogolnak az iskoláig. Többször kérték már a helyi képviselőt, hogy
járjon közben, valamilyen közlekedési eszközt biztosítsanak. Ezzel kapcsolatban sajnos választ még
nem kaptak. Elmondja még, hogy nagy probléma a közmű hiánya. A XXI. században nincs se víz,
se gáz, se csatornarendszer. Kérdése, hogy miért csak a telep elejéig tart az infrastruktúra. Kérésként
mondja még el, hogy a telep elejére kérik egy sebességkorlátozó tábla kihelyezését. 

Tyetyák Zoltán (Miskolcnak Hangja Van! Civil csoport tagja): A közmeghallgatás keretében négy
kérdést intéz a városvezetés, Polgármester úr és az Önkormányzat felé, ezeket részletesen ismerteti
és írásban is benyújtja.

 (A beadvány a jegyzőkönyv 1. számú mellékletét képezi)

Dr.  Tanner  Éva  jogi  ügyintéző:  Elmondja,  hogy  az  előbbiekben  elhangzott  kérdések  esetleg
Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzatának  közmeghallgatásának  tárgyát  kellett  volna
képezzék. 
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Tyetyák Zoltán: Véleménye szerint kérdései itt is helytállóak, ezért fenntartja azokat. 

Váradi Gábor elnök: Hangsúlyozza, hogy az eddig elhangzott kérdések sem a Roma Nemzetiségi
Önkormányzat felé irányultak, hanem Miskolc Megyei Jogú Város Önkormányzat és annak cégei
felé. A Tyetyák úr által feltett kérdések a roma lakosságot is érintő kérdések.

özv. Horváth Pálné:  Nehéz életkörülményeire panaszkodik. Határozatlan idejű bérleti szerződése
volt, amit megszüntettek. Kilátástalan a helyzete, a végletekig képes elmenni. Segítséget kér.

Váradi  Gábor  elnök:  Hangsúlyozza,  hogy  ez  jellemző  sajnos  a  Számozott  utcákon  élők
élethelyzetére. Elkeserítő, hogy idős emberek ilyen nehéz körülmények közé kerülnek önhibájukon
kívül.  Sajnos  itt  nem  sikerült  partnerséget  kialakítani  a  városvezetéssel.  Nem  találtak  valódi
megoldásokat a probléma kezelésére. Sokkal körültekintőbben kellene eljárni ezekben az ügyekben.

Pávai András: Hozzászólásában elmondja, hogy életvitelszerűen a Galagonyás sor 95. szám alatt
lakik.  Nagy problémát  jelent  ezen  a  területen,  hogy nincsen semmilyen közmű.  Elmondja még
továbbá, hogy a Bábonyibércen hatalmas mennyiségű szemét halmozódott  fel,  nagy a bűz és a
patkányinvázió. 

Majoros Istvánné: Harminchárom éve lakik az alábbi címen, a MIK Zrt. nem végzett semmilyen
felújítást. Az utóbbi idők nagy viharai is jelentős mértékben rongálták ingatlanát. Hiába jelenti be a
sorozatos hibákat, nem javítják ki, arra való hivatkozással, hogy az ingatlanok elbontásra kerülnek.
Ki lesz a hibás, ha valakit baleset ér?

Csikós Mariann („CSAK” 1 ember civilszervezet): A civil szervezet nevében szólal fel. Kérdéseit
részletesen kifejti, melyeket írásban átad Váradi Gábor elnök úrnak. Ezekre választ kér. 

 (A beadvány a jegyzőkönyv 1. számú mellékletét képezi)

Tamás Attila: Több kérdést is szeretne feltenni. Sajnálatát fejezi ki, hogy egyik alpolgármester sem
vesz részt a Közmeghallgatáson. Mint ahogy azt Elnök úr is említette, szeptemberben megkezdődött
egy  műhelymunka  a  telepfelszámolásokkal  kapcsolatban.  Az  itt  megfogalmazott  kérdéseket
megküldték Dr. Schweickhardt Gyula polgármesteri biztos úrnak, azonban választ a mai napig nem
kaptak rá. 
A kilakoltatással érintettek megpróbálnak önkormányzati bérlakásra pályázni, azonban nem felelnek
meg  a  pályázati  kiírásban leírt  feltételeknek.  Kérdésként  teszi  fel,  hogy miért  nem ad  a  város
ezeknek az embereknek egy könnyítést a pályázat során, mint például a József Attila utca 45. szám
alatt élő embereknek. Véleménye szerint azért van így a pályázati rendszer, hogy ezek az emberek
ne tudjanak részt venni a pályázatokon. 
A továbbiakban elmondja, hogy családok fagyoskodnak a József Attila utca 45. szám alatt, mert
nincs fűtés. Az itt élők is önhibájukon kívül kerültek jelenlegi élethelyzetükbe. Kérdése, segít-e a
város ezeknek az embereknek abban, hogy a fűtési gondjuk megoldódjon.
Elmondja, még visszatérő téma, hogy razziákat csak a cigány-telepeken folytatnak. Miért csak a
cigány-telepeken  félemlítik  meg  a  lakosokat?  Az  Egyenlő  Bánásmód  Hatóság  határozatában
kimondta, hogy állítsák le ezeket az ellenőrzéseket. 
Mint polgárjogi aktivista végül megemlékezik 1955. december 1-ről,  amikor Alabama államban
Rosa Parks azon a bizonyos buszon leült a fehérek részére fenntartott helyre. Ez 60 éve történt. 

4



Váradi Gábor elnök:  A továbbiakban elmondja,  hogy többen írásban is  nyújtottak be kérdést.
Egyik ilyen kérdés, hogy miért kell a bontás során rombolni a még meglévő házakat?
A másik kérdés a közmunkásokkal kapcsolatos. Nincsenek biztosítva a megfelelő körülmények az
étkezésükre, illetve nincs megfelelő illemhely kialakítva sem. 
A közfoglalkoztatottak tesztírásával kapcsolatban elmondja, hogy ugyan rákérdeztek a Városgazda
Kft.-nél,  hogy  valóban  létezik-e,  de  választ  nem kaptak.  A Roma  Nemzetiségi  Önkormányzat
érdekképviseletet is ellát, így joguk van tudni erről. 
Azt  szeretné,  ha az elkövetkezendő időszakban valós  megoldásokat  találnának az itt  elhangzott
problémákra. 
Meggyőződése, hogy Miskolc a legértékesebb területét veszíti el azzal, hogy a Számozott utcákat
felszámolja. Ezen a területen vannak olyan lakások, melyek az egyszerű, szegény emberek számára
is elfogadhatóak. Másfél éve jelezték először ezt a problémát, hogy ebből nagy gond lesz. Akik
elveszítik lakásaikat, kiköltöznek a kiskertes övezetekbe, ahol sokkal rosszabb körülmények között
fognak  élni,  mint  akik  most  a  számozott  utcákon  élnek.  Véleménye  szerint  a  városnak  sokkal
koncepciózusabban kell gondolkodnia. 
2006-ban az akkori városvezetésnek jelezte a fészekrakó problémát. Nem foglalkoztak vele, nem
kaptak segítséget. Tíz év elteltével lehet látni, hogy milyen óriási problémává nőtte ki magát. Ez
köszönhető annak, hogy nem foglalkoztak akkor a problémával. 
Hangsúlyozza, hogy nem abban érdekeltek, hogy ellenségként viselkedjenek, hanem abban, hogy
összefogjanak és együtt oldják meg a felmerült problémákat. 

Gulyás Ferenc elnök-helyettes: Véleménye szerint a város politikai problémát generál a cigányság
kérdésében.  Közösen  ezek  a  problémák  megoldhatóak  lennének.  Fontos  az  emberi  méltóság
tisztelete. Ne csak szóbeli megállapodásokat kössenek, a megállapodásokat kövessék tettek. 

Lakatos Ernő testületi tag: Hozzászólásában a lakáspályáztatási rendszer visszásságaira hívja fel a
figyelmet. Aki közmunkásként dolgozik – mint a romák többsége – már eleve nem pályázhat. A
Roma Nemzetiségi Önkormányzat tárgyalásokat kezdett a Takata, illetve a Bosch cégekkel, hogy
munkalehetőséget  biztosítsanak  az  alacsony  bérrel  rendelkező  embereknek.  Ezáltal  pályázni  is
tudnának. Ezen tárgyalások eredményességéhez kéri a városvezetés támogatását. 

Váradi  Gábor  elnök:  Felkéri  Dr.  Schweickhardt  Gyulát,  hogy  válaszoljon  az  elhangzott
kérdésekre.

Dr. Schweickhardt Gyula polgármesteri biztos:  Elöljáróban elmondja, hogy van olyan kérdés,
melyre nem illetékes válaszolni. A választ az Önkormányzat, vagy az illetékes tagvállat adja meg.
Több kérdés fogalmazódott meg az MVK Zrt., illetve az Egészségügyi és Szociális Osztály felé,
erre írásban fognak választ kapni.
Több olyan kérdés is elhangzott, mely egyedi hatósági ügy, ezekre szintén nem tud válaszolni.
Van azonban több olyan kérdés,  melyet  szükségesnek tart  ezen a  fórumon megválaszolni.  Özv.
Horvát Pálné panaszára reagálva elmondja, hogy nem valós az idős hölgy állítása, ő ugyanis az
egyik,  akivel  kapcsolatban  létrejött  a  megállapodás  a  Máltai  Szeretetszolgálattal  és  a
családsegítővel, így nem lesz kilakoltatva. 
Visszautasítja azt a megállapítást, hogy az Önkormányzat nem tesz meg mindent a kilakoltatottak
érdekében.  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzata  szorosan  együttműködik  a  Máltai
Szeretetszolgálattal,  a  Családsegítő  Szolgálattal,  továbbá  minden  olyan  esetben,  ahol  az
együttműködésre lehetőség van, megkísérlik, hogy az adott bérlő számára biztosítsák a lakhatást.
Előfordulnak sajnos olyan esetek, ahol a bérlő nem működik együtt sem a Szeretetszolgálattal, sem
a Családsegítővel. Ezekben az esetekben a kilakoltatás meg fog történni. Tudomásul kell venni,
hogy a Számozott utcák, illetve Miskolcon még sok más terület – a KSH erre vonatkozó statisztikai
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irányelvei alapján – szegregátumnak minősülnek.
Kérdésként  hangzott  még  el,  hogy rendelkeznek-e  olyan  kimutatással,  hogy milyen  a  szociális
helyzet Miskolcon. Igen, ugyanazokkal a nyilvános adatokkal rendelkeznek mint bárki más, a KSH
adatokkal. 
A továbbiakban elmondja, hogy a Miskolc Holding Zrt. támogatja a Takata, Bosch cégekhez történő
munkásközvetítést és segítséget is nyújtanak ebben. 
A Városgazda Kft.-nél történő tesztírással kapcsolatban hangsúlyozza, hogy tesztírás nincs, csak
kompetencia felmérés. Itt jegyzi meg, hogy a fent említett két cégnél is van kompetencia felmérés. 
A továbbiakban hangsúlyozza, hogy Miskolc Megyei Jogú Város területén az összes bérlakásra –
beleértve  a  szociális  bérlakásokat  is  –  azonos  szabályok  vonatkoznak.  Azonosak  a  szabályok,
azonosak az eljárások. Mindenhol a lakástörvényt és a helyi lakásrendeletet hajtják végre. Abban az
esetben, ha a fent említett két jogszabály a jogviszonyhoz meghatározott lépéseket kapcsol, akkor
ezeket a MIK Zrt.-nek – mint az ingatlan kezelőjének – kötelessége megtenni.
Egy munkacsoport jelenleg is azon dolgozik, hogy azokat a bérlőknek, akiknek a határozott idejű
szerződése lejárt, de megfelelő életmódot folytatnak és nincs tartozásuk, lakhatást biztosítsanak. A
Számozott utcákban jelenleg 14 bérlővel folyik a tárgyalás. Ezeknek a bérlőknek meg fogják oldani
a lakhatásukat. 
A fészekrakó kérdéssel  kapcsolatban fontosnak tartja  elmondani,  hogy az  ott  lakók részéről  az
együttműködés  szikrája  sem  volt  látható.  A beköltözésüktől  kezdve  nem  fizették  sem  a  rezsi
költséget, sem a szolgáltatási díjakat. 
A továbbiakban még az elhangzottakra reagálva elmondja, hogy az Egyenlő Bánásmód Hatóság
határozata  nem  jogerős.  Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Önkormányzata  a  határozatot  bírósági
eljárásban megtámadta. A Fővárosi Bíróság nem hozott olyan döntést, mely felfüggesztette volna a
kilakoltatásokat. 
Nagyon fontosnak tartja még elmondani,  hogy Miskolc Megyei  Jogú Város Önkormányzatának
rendelete biztosítja a lehetőséget arra, hogy a jogcím nélküliek, illetve azok, akiknek a határozott
idejű  szerződése  lejárt,  pályázatot  nyújtsanak  be  a  helyi  lakásrendelet  alapján.  Természetesen
bizonyos feltételekkel, melyeknek meg kell felelni. 
A kilakoltatásokra visszatérve elmondja még, hogy ha I. fokú bírósági ítélet született már egy adott
ügyben, akkor az eljárás legalább két éve folyik. A hatályos jogszabályok alapján abban az esetben
kell cserelakást biztosítani, ha a bérlő határozatlan idejű szerződéssel rendelkezik. 
A továbbiakban – a közbeszólásokra tekintettel – kéri, hogy a kilakoltatással kapcsolatos kérdéseket
az  érintettek  írásban  nyújtsák  be.  Minden esetet  megvizsgálnak.  Amennyiben  van  rá  lehetőség
biztosítani  fogják  a  lakhatást.  Együttműködve  a  Máltai  Szeretetszolgálattal  és  a  Családsegítő
Szolgálattal megvizsgálják az illető lakhatási körülményeit, jövedelmi és családi viszonyait és ha
lehetőség van rá, segítséget nyújtanak. 
Megköszöni a válaszadásra biztosított lehetőséget.

Váradi  Gábor elnök:  A vita  során  többször  hangzott  el  az  együttműködés  lehetősége.  Ezzel
kapcsolatban volt  egy kérdése,  mely arra vonatkozott,  hogy a város a helyi  Roma Nemzetiségi
Önkormányzattal  milyen  módon  gondolja  az  együttműködést.  Véleménye  szerint  ez  az  elmúlt
hónapokban  egyáltalán  nem  működött  és  nem  értik  mi  az  oka.  Azt  látják,  hogy  a  Máltai
Szeretetszolgálat és az Önkormányzat között jó az együttműködés. A Roma Önkormányzat azonban
annak  ellenére,  hogy  együttműködési  megállapodást  kötött  az  önkormányzattal,  semmilyen
információval nem rendelkezik és a véleményét sem kérik ki.

Dr.  Schweickhardt  Gyula  polgármesteri  biztos:  Úgy  gondolja,  hogy  az  együttműködés
lehetősége  fennáll.  Amennyiben  van  konkrét  javaslata  a  Roma  Önkormányzatnak,  azt
megvizsgálják  és  megpróbálnak  eleget  tenni  annak.  Azt  azonban  hangsúlyozza,  hogy  olyan
együttműködés, melyben személyes adatok kiadását kérik biztos, hogy nem jön létre. Ezeket az
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adatokat más szervezeteknek sem adják ki. 
Kéri Elnök urat, hogy egy konkrét írásos megkeresésben vázolják az együttműködés kereteit.

Váradi  Gábor  elnök:  Annyi  csupán  a  kérésük,  hogy  legalább  annyira  vonják  be  az  Roma
Nemzetiségi Önkormányzatot, mint a Máltai Szeretetszolgálatot. 
Hiányolja az emberségességet. Nem érti, hogy történhet meg az, hogy egy statisztikai szempontból
szegregált  területen  élő  bérlővel  nem hosszabbítanak  lakásbérleti  szerződést,  még  a  város  más
területén élőkkel igen. Ez diszkrimináció. Véleménye szerint azokkal, akik betartják az együttélés
szabályait, másképp kell eljárnia az Önkormányzatnak, illetve a MIK Zrt.-nek. 
Megköszöni Schweickhardt úrnak a válaszokat. Továbbra is kéri vizsgálják meg az együttműködés
lehetőségét.  Múlt  héten  tárgyalt  Polgármester  úrral,  aki  hajlandóságot  mutatott  erre  az
együttműködésre. 

Takács  Attila:  Még  a  rendőrség  képviselőjéhez  lenne  egy  kérdése.  A  számozott  utcákon
kilakoltatásra készültek, ami végül nem történt meg. Azonban a kilakoltatás előtt reggel a rendőrség
megjelent a bérlőnél és felszólították, hogy készüljön fel, mert 10 órakor elkezdődik a kilakoltatás. 
Az a véleménye, hogy a rendőrség és az önkormányzat, illetve a Máltai Szeretetszolgálat között az
információáramlást biztosítani kellene, hogy emberek ne kerüljenek ilyen megalázó helyzetbe. 

Váradi Gábor elnök: Megköszöni a megjelenteknek a részvételt. 
Megkérdezi  a  Képviselő-testület  tagjait,  hogy  van-e  egyéb  hozzászólásuk,  javaslatuk,  mely  a
közmeghallgatáshoz kapcsolódik. Megállapítja, hogy nincs.
Elsődleges céljuk, hogy a következő hónapokban, években ugyanezzel a lendülettel képviseljék a
roma emberek érdekeit.
Kellemes Karácsonyi Ünnepeket és Boldog Új Évet kíván mindenkinek
Megköszöni a Testület munkáját és 17 óra 40 perckor az ülést bezárja.

k.m.f.

Váradi Gábor Gulyás Ferenc
elnök jegyzőkönyv-hitelesítő

Dr. Tanner Éva Sipos Melinda
jogi ügyintéző jegyzőkönyvvezető

A jegyzőkönyv törvényességi véleményezésre bemutatva:

Dr. Csiszár Miklós
jegyző
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